
 

 

 

Dagsordenspunkt Baggrund Indstilling  Referat  Opfølgning  

Efterretning: 

Fremsendt Lov226 

omkring nye regler for 

folkeskolen 

    

Punkt nr. 1:  

Godkendelse af 

dagsorden (2 min) 

 Dagsorden af 13. maj 

2019 godkendes. 

Dagsorden er godkendt  

Punkt nr. 2:  

Godkendelse af referat 

(2 min) 

 Referat af 2. april 2019 

godkendes. 

Referat af 2. april 2019 

godkendes. 

Referatet blev læst op på 

sidste møde, men det 

bliver endelig godkendt på 

kommende år. 

 

 

Punkt nr. 3:  

Eleverne har ordet (5 

min) 

  Punkt nr. 3: 

Eleverne har ordet (5 

min) 

Klara fra 7. årgang og 

Frederik fra 8. årgang 

deltog på mødet. De er 

kommende nye 

repræsentanter for 

elevrådet. 

 

Eleverne arbejder lige nu 

på at arrangere Universets 

dag d. 29. maj. Det bliver 

en dag for kommende 7. 

årgang-9. årgang. 

Eleverne skal arbejde på 

tværs af årgangene 
omkring 

forskellige poster. 

 

 



Nogle elever er i gang 

med at planlægge 

Folkeskolemødet, hvor de 

deltager sammen med 5 

andre skoler. Dagen er d. 

4. juni på Hans Tausens 

Plads. 

 

Alle elever fra 0.-8. klasse 

skal på fælles tur i Zoo for 

pengene, som blev 

indsamlet til KDS 

Festivalen 

Punkt nr. 4: 

Opfølgning på 

skolebestyrelsens 

årsmøde 

(10  min) 

Skolebestyrelsen hold 

årsmøde onsdag d. 8. maj 

for forældrene på skolen. 

Skolebestyrelsen følger op 

på mødet og dialogen med 

de forældre, som deltog i 

mødet. 

Hvad tager skolebestyrelsen 

med i det videre arbejde? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Indstilling: Opsamling og 

beslutning. 

 

Desværre mødte der kun 

3 forældre op til 

årsmødet. 

Men der var en fin debat 

og nogle gode input fra de 

fremmødte forældre. 

Bl.a blev 

Emnet: 

konkurrenceelementet 

i skolen drøftet. 

 

Oplægget omkring Aula 

gav ikke anledning til 

yderligere ændring af 

fokus. 

 

Mødet afspejlede 

skolebestyrelsens tidligere 

debatter, hvorfor det 

ligger fint i tråd med 

skolebestyrelsens arbejde. 

 

Til trods for at der var 

blevet gjort opmærksom 

på mødet 3 gange via 
opslag på Intra, så var 

fremmødet meget 

sparsomt, hvilket 

 



skolebestyrelsen er ked 

af. 

Derfor overvejer de, 

hvordan man kan gøre det 

lettere for forældrene at 

have kendskab til mødet 

evt. via opslag og en mere 

analog tilgang. 

Punkt nr. 5: 

Høring om 

skoledistrikter (2 min) 

 

Børne- og Ungdomsudvalget 

har på udvalgsmødet den 

24. april 2019 behandlet 

indstillingen ”Ændring af 

skoledistrikter til skoleåret 

2020/2021”. Udvalget 

vedtog at sende indstillingen 

i høring med høringsfrist den 

5. juni 2019. 

På den baggrund anmodes I 

om at komme med 

eventuelle bemærkninger til 

forslaget. 

Distriktsændringerne har 

ikke betydning for 

Katrinedals Skole og 

forslaget har umiddelbart 

ingen principielle 

konsekvenser.  

 

 

Bilag: 

Høringsbrev samt materiale 

omkring ændringer af 

skoledistrikt 

 

 

 

 

 

 

 

Indstilling: Bestyrelsen 

tager orienteringen om 

høringen til efterretning. 

 

Skolebestyrelsen tager 

høringen til efterretning 

og vælger ikke at 

fremsende 

et høringssvar. 

 

Punkt nr. 6: 

Antal klasser på 

kommen 8. årgang 

(20  min) 

I indeværende skoleår blev 

det besluttet at forsøge at 

oprette 4 Faghold på 7. 

årgang trods et meget lavt 

elevtal. Baggrunden for 
denne beslutning var, at 

man håbede på, at der ville 

komme flere elever til skolen 

Indstilling:  

Skoleledelsen fremlægger 

punktet. Skolebestyrelsen 

drøfter ledens oplæg med 

henblik på en beslutning 
om antallet af faghold på 

kommende 8. årgang. 

Skolebestyrelsen drøftede 

punktet både i forhold til 

de økonomiske, 

pædagogiske og evt. 

antallet af skoleskifter, 
som 4 klasser vil åbne for. 

Skolebestyrelsen bakker 

op om, at der dannes 3 

 



gennem skoleåret. Dette er 

desværre ikke sket. Hvorfor 

der på nuværende tidspunkt 

er 75 elever, hvilket svare til 

3 klasser. 

Skoleledelse har tidligere 

orienteret skolebestyrelsen 

om problematikken, da 

skolebestyrelsen behandlede 

budgettet. 

Derfor vil skolens ledelse 

lægge op til at der kun 

oprettes 3 faghold 

kommende skoleår for den 

kommende 8 årgang(?), 

således at det økonomisk og 

pædagogisk hænger bedre 

sammen. 

På grund af 

udskolingsmodellen vil det 

ikke blive 

klassesammenlægning, som 

på andre årgangen 

 

Dog vil skolens ledelse 

opfordre til, at der fortsat er 

6 basishold på årgangen. Så 

der fortsat er ekstra 

ressourcer på årgangen til at 

arbejde både med de 

personlige, sociale som 

faglige kompetencer og 

færdigheder. 

 

faghold og at der 

fortsættes med 6 

basishold/metodehold og 

FF-hold. 

Punkt nr.7: 

Udearealer 

(20 min) 

Orientering fra Michael m.fl. 

vedr. udearealer. 

Orientering og kort debat. Formanden gav status på 

processen omkring 

syrenhaven til 

skolebestyrelsen. 
Skolebestyrelsen er ikke 

tilfreds med resultatet og 

på den tid, som 

 



skolebestyrelsen skal 

bruge i forhold til at få 

rettet op på tingene. 

Det er besluttet, at 

arbejdet med 

beplantningen i 

syrenhaven igangsættes 

efter tilbudsgivningen fra 

to firmaer. 

 

Skolens ledelse holder 

møde med projektlederen 

for byggeriet Bjarne 

Silverbauer kommende 

uge omkring 

problematikken omkring 

fejl og mangler på 

udearealerne. 

 

Efterfølgende orienteres 

skolebestyrelsen/udvalget, 

som tager stilling til den 

videre proces for 

skolebestyrelsens arbejde 

omkring 

byggeriet/udearealerne. 

Punkt nr. 8 Styrket 

udskoling (fra sidste 

møde – fast punkt til 

dagsorden) 

 

(20 min) 

 

Der er vedtaget en ny lov 

omkring valgfag, som har 

indflydelse på skolens 

valgfag. Derfor vil 

valgfagene, som kunne 

tilbydes kommende 7. klasse 

være: Billedkunst, håndværk 

og design, musik samt 

madkundskab. For 8.-9. 

årgang vil valgfagene kunne 

blive som tidligere. Dette vil 

vi gerne drøfte med 
skolebestyrelsen. 

 

Orientering og kort debat. Skolebestyrelsen drøftede 

valgfag og 

valfagsmulighederne. 

Skolebestyrelsen har et 

ønske om, at det bliver 

muligt at fortsætte med 

det store valgfagstilbud til 

alle også kommende 7. 

årgang i en kombination 

med de fag, som skolen er 

forpligtet på. 

Skolens ledelse 
undersøger 

med juristen, om og 

hvordan dette bliver 

Skoleledelsen følger op 

med formandskabet på 

kommende formøde og 

efterfølgende med 

skolebestyrelsen 



muligt. 

Punkt nr.9: 

Budgetopfølgning 

( 30 min) 

Skolebestyrelsen har 

vedtaget skolens budget på 

et tidligere 

skolebestyrelsesmøde. Ifølge 

årsplanen for 

skolebestyrelsens arbejde 

skal skolebestyrelsen have 

en orientering for 

budgetopfølgningen. På 

baggrund af 

budgetopfølgningen vil 

skoleledelsen indstille til en 

korrektion omkring rammen 

for undervisningsmidler 

 

 

Indstilling:  

Skolebestyrelsen drøfter 

skoleledelsens oplæg med 

henblik på en vedtagelse 

af budgettilretningen. 

Skolebestyrelsen drøftede 

budgettet og 

budgettilretningen. 

Skolebestyrelsen 

godkender 

budgettilretningen. 

Budgettet vil blive taget 

op i starten af kommende 

skoleår. 

 

Punkt nr.10: 

Ønske til kursus for 

skolebestyrelsen 

(10 min) 

Formandsskabet ønsker et 

kursus fra Skole og forældre.  

Kurset koster 3500 kr. 

 

Bilag: Materiale fra Skole og 

Forældre 

Drøftelse og beslutning Skolebestyrelsen ønsker 

kursus omkring principper 

og tilsyn i kommende 

skoleår/efterår. 

Det besluttes, at skolens 

ledelse kontakter området 

i forhold til at kurset lavet 

i samarbejde med 

Damhusengens skole og 

Kirkebjerg skole’s 

skolebestyrelser. 

Skolens ledelse 

fremsender 

link til Skole og forældre 

til deres materiale til 

inspiration for 

skolebestyrelsens arbejde. 

 

Punkt nr. 11: 

Inspirationstur 

(10 min) 

Ledelsen fremlægger forslag 

til skoler der kunne være 

interessante at besøge.  

 Skolebestyrelsen vil gerne 

på besøg på en skole, som 

har en klar strategi i 
forhold til mobilpolitik. 

Alle undersøger dette og 

melder tilbage til Mads og 

Henrik. 

 



Punkt nr. 12: 

Henvendelse fra 

forældre 

 

(10 min) 

Forældrebestyrelsen fra 

Fritterne har skrevet en 

henvendelse til 

skolebestyrelsen om et 

tættere samarbejde. De 

foreslå 1 til 2 fællesmøder 

for forældrerådet og 

skolebestyrelsen om 

emner der har berøring med 

såvel frit som skole. Det 

kunne ex. være 

fællesskaber, den 

gode kommunikation eller 

andet. 

 

Uddrag fra 

henvendelsen ”Konkret 

foreslår vi, at 

repræsentanter fra 

Fritidsinstitutionens 

forældreråd deltager i et 

bestyrelsesmøde eller en 

arbejdsgruppe ved nærmest 

kommende lejlighed, hvor vi 

kan snakke om dette i 

fællesskab.” 

 

Bilag: 

Henvendelse fra 

Forældrerådet 

Skolebestyrelsen drøfter 

henvendelsen med 

henblik på at formulere et 

svar og et evt. 

kommende møde mellem 

Forældrerådet og 

Skolebestyrelsen. 

Skolebestyrelsen drøftede 

henvendelsen. Det blev 

besluttet, at 

formandskabet tager et 

møde med forældrerådet 

omkring deres 

henvendelse og mulighed 

for samarbejde. 

 

 

Bilag: 

Bilag til punkt : Høringsbrev samt materiale omkring ændringer af skoledistrikt Revidering af principper opsamling 

Bilag til punkt : Materiale fra Skole og Forældre 

Bilag til punkt :Henvendelse fra Forældrerådet 

 



Punkter til kommende møder: 

-Kommende hjemmeside – beskrivelse af bestyrelsen og fotos (kan der tages et gruppebillede?) 

- princip for ”Åbent-skole-samarbejde” (dette kan sagtens vente til sidste møde) 

-punkter fra årshjulet til mødet 

Ordensregler  

Lov226 samt Skemamodeller i forhold til forkortet skoledag i indskolingen 

Principper for røgfriskoletid 

 

 


